

Leitthema

- C. Ohmann · C. Franke · M. Kraemer · Q. Yang
Neues zur Epidemiologie der akuten Appendizitis 769
Status report on epidemiology of acute appendicitis
- K. Becker · H. Höfler
Pathologie der Appendizitis 777
Pathology of appendicitis
- A. Zielke
Appendizitis - Moderne Diagnostik 782
Appendicitis: modern diagnosis
- H. Lippert · A. Koch · F. Marusch · S. Wolff · I. Gastinger
Offene vs. laparoskopische Appendektomie 791
Open vs laparoscopic appendectomy
- I. Klempa
Zeitgemäße Therapie der komplizierten Appendizitis 799
Current management of complicated appendicitis
- N. Buergel · J.D. Schulzke · M. Zeitz
Appendektomie senkt Kolitisrisiko 805
Appendectomy reduces the risk of development of ulcerative colitis

Originalia

- P. Böhm · O. Raecke
Multimodale interdisziplinäre Therapie als Voraussetzung für Verbesserungen von Funktion und Langzeitüberleben bei Patienten mit einem hochmalignen Osteosarkom der Extremitäten 809
Interdisciplinary cooperation to improve function and long-term survival in patients with high-grade osteosarcoma of the extremities
- T. Gross · M. Pretto · A. Aeschbach · S. Marsch
Schmerzmanagement auf chirurgischen Bettenstationen. Qualität und Optimierbarkeit frühpostoperativer Schmerzbetreuung 818
Pain management on surgical wards. Quality and solutions for improvement in the early postoperative period
- D. Erdmann · R. Sweis · M.S. Wong · C.E. Eyler · K.C. Olbrich · L.S. Levin · G. Germann · B. Klitzman
Orthogonal Polarization Spectral Imaging und derzeitige Perspektiven in der Plastischen Chirurgie 827
Current perspectives of Orthogonal Polarization Spectral Imaging in plastic surgery
- B.M. Ghadimi · C. Langer · H. Becker
Zum kanzerogenen Potenzial von Biomaterialien in der Hernienchirurgie 833
The carcinogenic potential of biomaterials in hernia surgery
- V. Schumpelick · U. Klinge
Kommentar auf Anforderung der Schriftleitung 838
Commentary

Varia

- G. Torsello · E. Klenk · J. Teßarek
Die Aneurysmabehandlung mit dem „Talent-Stentgraft“. Eine Bilanz nach vierjähriger Erfahrung 839
Abdominal aortic aneurysm repair with the Talent stent graft. An update after 4 years of experience

